
ZÁPIS z Valné hromady CZQHA 

konané dne 19. ledna 2023 od 18.00 hod. 

v restauraci U císaře v Mirošovicích u Prahy 

1. Zahájení Valné hromady CZQHA.  

Valnou hromadu (dále jen VH) zahájila v 18.15 hod. prezidentka asociace Ing. Martina Malinová, Ph.D., která přivítala jménem celého prezídia přítomné členy 

asociace.  

K jednání na VH se osobně dostavilo 19 právoplatných členů CZQHA. Zasedání VH zahájila Martina Malinová konstatováním, že VH je dle čl. XI. odstavce 1 

Stanov usnášeníschopná.  

Hlasováním přítomných členů byly ustanoveny orgány VH takto: předsedající schůze Martina Malinová, zapisovatel Lucie Ledecká, sčitatel hlasů Bohumila Steyn 

Dufková, ověřovatelé zápisu Petr Čtrnáctý a Václav Vacík. 

2. Schválení programu. 

Předsedající následně vyzvala přítomné k hlasování o schválení programu VH, který byl přijat jednomyslně. 

3. Schválení Přehledů za rok 2022. 

Formou shrnutí představila Martina Malinová zprávu o hospodaření asociace. Tabulka s příjmy a výdaji asociace byla ponechána přítomným členům k nahlédnutí. 

Pro nepřítomné členy, jsou dokumenty připraveny k nahlédnutí v sídle asociace. Asociace hospodařila v roce 2022 s kladnou bilancí. 

Bod Schválení Přehledů za rok 2022 schválilo 100 % přítomných. Nikdo se nezdržel hlasování. 

4. Nominace zástupců CZQHA na AQHA Convention 2023. 

Martina Malinová informovala přítomné členy o nadcházejícím AQHA Convention, který se bude konat v termínu 24. – 27.2.2023 v Texasu. Dle smlouvy mezi 

CZQHA a AQHA je česká afilace povinna vyslat na AQHA Convention svého zástupce 1x za dva roky. V minulých letech se konaly tyto Convention online 

v důsledku pandemie a CZQHA se pokaždé účastnila. Nadcházející Convention však již online nebude a vše se tak vrací do původního módu, kdy je osobní účast 

povinná alespoň 1x za dva roky. Vzhledem k tomu, že v letošním roce v tomto termínu nikdo z prezídia do Texasu odjet nemůže, rozhodla VH o tom, že zástupce 

bude vyslán příští rok. Ušetřené peníze za letenku a hotel se mohou věnovat na podporu akcí QH v ČR. Případně se ušetří na cestovní náklady v roce 2024. 

V diskuzi vyjádřil Jaroslav Havlík politování nad tím, že letos nikdo nemůže/nechce jet. V zásadě ale souhlasil s tím, že než aby se vysílal někdo jiný než zástupce 

z prezídia, je lepší ušetřit finanční prostředky a zúčastnit se osobně příští rok.  

VH jednomyslně souhlasí s účastí na AQHA Convention až v roce 2024. Bod schválilo 100 % přítomných. Nikdo se nezdržel hlasování. 

5. Organizační změny v AQHA a jejich dopady na fungování CZQHA. 

Martina Malinová informovala přítomné o změnách zejména finančních toků v AQHA. Za poslední roky se výrazně změnil systém financování afilací AQHA po 

celém světě. V minulosti byly dotace afilacím přidělovány na základě počtu registrovaných koní QH pro danou zemi a na základě počtu členů, které afilace ve své 

zemi eviduje. Tento systém je minulostí. Dnes je dotace přidělována zejména na základě byznys plánu, který musí CZQHA každoročně vypracovat a odevzdat 

v příslušném termínu. Na konci fiskálního roku musí splnění byznys plánu doložit do AQHA příslušnými doklady. Poté se teprve rozhodne o výši přidělené 

dotace. Na chod asociace pro rok 2022/2023 obdržela CZQHA částku ve výši 7750$. Vzhledem k plánovaným škrtům v AQHA již podobnou částku M. Malinová 

na chod asociace neočekává. Neustále je tedy vyvíjen tlak ze strany mateřské AQHA na to, aby afilace byly více samostatné a fungovaly více na obchodní bázi. 

AQHA tlačí na to, aby pobočky měly více aktivních členů, a aby si vytvořily vlastní systém poplatků ke svému fungování.  

VH vzala informace na vědomí. 

6. Informace k novému pravidlu ohledně digitalizace certifikátů koní QH (od ledna 2024). 

V prosinci 2022 byla zaznamenána diskuze na téma digitalizace certifikátů koní QH, která by měla vejít v účinnost v lednu 2024. Martina Malinová se pokoušela 

zjistit bližší informace, které ale zatím nejsou k dispozici. Velké množství lidí využilo možnosti zažádat o změnu tohoto pravidla do konce roku 2022. AQHA toto 

musí nejprve zařadit na jednání a pak bude možno získat výstup. Každopádně v pravidelných konferenčních hovorech, kterých se CZQHA účastní, se běžně hovoří 

o nadcházející kompletní digitalizaci. Na majitele koní QH bude vyvíjen tlak, aby si vytvářeli online přístupy. Je tedy předpoklad, že každý majitel QH bude muset 

mít emailovou adresu, ke které se bude jeho online účet vztahovat. V AQHA neslyší úplně na to, že ne každý má email a je schopný se v systému orientovat. 

Mnoho lidí nehovoří anglicky… na to AQHA argumentuje tím, že afilace mají být nápomocny. V této věci si troufáme říci, že CZQHA svým členům nabízí 

dobrou pomoc a dle M. Malinové je zde prostor i na asistenci širšího rozměru.  

VH vzala informace na vědomí. 

7. Členství CZQHA ve FEQHA 

Na minulé VH bylo odsouhlaseno, že CZQHA nebude prodlužovat členství ve FEQHA (víc v zápisu z VH 2021). Do FEQHA byl odeslán oficiální dopis o 

vystoupení CZQHA z této organizace. Přes to, že byl zaslán i mailem, nebylo ze strany FEQHA potvrzeno jeho přijetí. V srpnu 2022 na ME v Kreuthu následně 

hrozilo, že čeští jezdci nebudou vpuštěni na start v bojích o titul evropského šampiona (do dílčích závodů vpuštěni byli). Za CZQHA uhradil přímo na místě 

členský poplatek jeden z jezdců a tím se situace vyřešila.  

Pro rok 2023 bylo s FEQHA nicméně ujednáno, že žádný jezdec z Česka, který se neprokáže členskou kartou CZQHA s aktivním členstvím, nebude vpuštěn na 

start ME. Showmanager bude informovat CZQHA o přijatých přihláškách z ČR a CZQHA bude potvrzovat, zda tito jezdci mají či nemají aktivní členství. 

Aktivními členy musí být jak majitel koně, tak i jezdec. Jde o to, že CZQHA nemá žádný benefit z členství ve FEQHA. Nicméně aby byli jezdci vpuštěni do bojů 

o mistrovské tituly, musí si CZQHA udržovat členství ve FEQHA. To by mělo být tedy ze strany majitelů koní a jezdců oceněno aktivním členstvím v jejich 

domácí asociaci. 



VH jednomyslně souhlasí s tím, že všichni jezdci i majitelé koní AQH, kteří budou chtít startovat na mistrovství Evropy QH pod hlavičkou FEQHA, musí být 

aktivními členy CZQHA v době konání šampionátu. Bod schválilo 100 % přítomných. Nikdo se nezdržel hlasování. 

8. Zhodnocení akcí za rok 2022 

V termínu od 28. do 31. července 2022 se konala oblíbená akce New Generation Horse Show (NGHS). Již potřetí byla tato show také AQHA approved. Dráža 

Košvancová seznámila krátce přítomné s průběhem této show, přičemž informovala, že na této show startovalo 21 koní plemene QH, kteří celkem vytvořili 210 

startů. Což je o 48 více než v roce předchozím. Také poděkovala za podporu ze strany CZQHA. 

Martina Malinová poté informovala o obnovené tradici „chovatelské přehlídky“ hřebců, která se v roce 2022 konala pod novým názvem Festival hřebců 

amerických plemen a zaznamenala nebývalý zájem diváků. Na akci se představilo celkem 13 hřebců z patnácti přihlášených (dva bohužel okulhali). Tato akce by 

se nemohla konat bez významné podpory CZQHA, za což M. Malinová taktéž poděkovala.  

V roce 2022 se bohužel nekonal Educational Market Place, který měl dlouho nepřerušenou tradici. Dráža Košvancová informovala o tom, že nedošlo ke shodě 

s AQHA ve výběru trenéra pro All Arroundovou kliniku. D. Košvancová se snažila s AQHA doladit veškeré detaily, avšak následně nedošlo k potvrzení ze strany 

AQHA až se kurz nestihl zorganizovat v potřebném termínu do konce září. Důvodem je nejspíš to, že se v roce 2022 měnilo mnoho členů mezinárodního oddělení. 

VH vzala informace na vědomí. 

9. Plán akcí na rok 2023. 

Martina Malinová informovala přítomné o termínu pro Festival hřebců amerických plemen, který se bude konat 18.3.2023 opět na Galloway farmě v Roupově. 

Původně byla myšlenka, že by akce mohla být i jinde, ale v průběhu roku projevili o účast na akci mimo jiné majitelé dobytkářských koní a GF je jediné místo, 

kde lze realizovat předvedení s dobytkem. Předpokládaná účast je pro letošek 20-24 hřebců. ČZQHA podpoří akci stejnou částkou jako v loňském roce, tedy 15 

tisíci korunami. 

Dráža Košvancová informovala o tom, že se již nebude konat New Gen. Horse Show, ale namísto toho je již naplánována show s názvem PQA Czech 

International APHA, AQHA, ApHC Championship, který se bude konat 27. – 30.7.2023 v jezdeckém areálu Zduchovice. Poprvé se tak pojede o mistrovské tituly. 

Na VH bylo domluveno, že na PQA šampionátu nebude připuštěn do boje o mistrovské tituly žádný jezdec a majitel koně QH, který nebude mít aktivní členství 

v CZQHA.  

Jitka Kynclová pozvala na semináře Co chce vidět rozhodčí, které organizuje po celé republice v průběhu roku. Jeden seminář je plně dotovaný ze strany CZQHA. 

Jedná se o seminář v termínu 4.2.2023 na JR ranči v Libomyšli u Berouna. Aktivní členové CZQHA budou mít účast za zvýhodněnou cenu.  

Dráža Košvancová dále informovala o tom, že plánuje ještě jednu AQHA approved show v letních měsících na Moravě. Detaily jsou v současné době v řešení a 

členové CZQHA budou informováni prostřednictvím sociálních sítí. 

M. Malinová informovala o příslibu podpory 4NCHA Futurity ze strany CZQHA finanční podporou 12500,- Kč 

Martina Malinová zmínila, že např. ve Finsku se mohutně rozmáhá podpora tzv. Hobby Horse, kdy děti soutěží na konících vyrobených z klacku. Byť by se to 

mohlo zdát úsměvné, jedná se o velice významnou podporu juniorských aktivit, kdy se dá dobře propagovat i westernové odvětví jezdectví. Dráža Košvancová 

představila svou aktivitu v této oblasti, kdy se již druhou sezónu aktivně věnuje rozvoji tohoto sportu. Na VH bylo odsouhlaseno, že CZQHA podpoří některý ze 

závodů pod taktovkou D. Košvacnové a společně se tak pokusí zařadit westernové disciplíny do tohoto sportu pro děti. Ukázka proběhne i v rámci Festivalu 

hřebců, kde se očekává velká návštěvnost diváků. 

VH jednomyslně souhlasí s plánovanými akcemi na rok 2023. Bod schválilo 100 % přítomných. Nikdo se nezdržel hlasování. 

10. Různé, diskuze 

Bohunka Dufková otevřela možnost AQHA approved show pro dobytkářské disciplíny. Lucie Ledecká zmínila, že není možné organizovat show pouze pro jednu 

kategorii koní QH, nepovoluje to řád pro organizaci approved show. Z předchozích zkušeností, L. Ledecká i M. Malinová, coby organizátorky Bohemian 

Rhapsody QH show, sdělili, že není jednnoduch skloubit dobytkářské a ostatní třídy i s ohledem na rozdílnosti nároků na povrch… Organizace pouze dobytkářské 

QH show (kdyby to pravidla dovolovala) by bylo nyíc velice neekonomické, protože i na takovou show musí být přizván rozhodčí s AQHA judge card. M. 

Malinová nicméně přislíbila zjistit, jaké by byly pro takovou show možnosti. 

Martina malinová ukončila Valnou hromadu ve 20.30 hod. 

Zapsala dne 19. 01. 2023: 

Ing. Bc. Lucie Ledecká 

 

Podepsaní zúčastnění členové prezídia CZQHA: 

Bc. Drahomíra Košvancová 

Ing. Bc. Lucie Ledecká 

Ing. Martina Malinová, Ph.D. 

 

Ověřovatelé zápisu:  

Petr Čtrnáctý 

Václav Vacík 

 


